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Παίζουν... μπάλα στο Κατάρ
ΛΑΛΙΣΤΑΤΟΣ έχει αποδειχθεί την τελευταία περίο
δο ο Θόδωρος Πάγκαλος. Το τελευταίο σαρανταο- 
κτάωρο όμως ο αντιπρόεδρος της κυβέρνησης δεν έ
χει ακουστεί. Ισως αυτό να έχει να κάνει με το ότι 
βρίσκεται σε εθνική αποστολή εκτός ελλαδικής επι
κράτειας. Πληροφορούμαι ότι ο Πάγκαλος είναι από 
την Κυριακή το βράδυ στο Κατάρ. Μαζί του ο υφυ
πουργός Εξωτερικών Σπόρος Κουβέλης.

ΠΑΓΚΑΛΟΣ και Κουβέλης κάνουν χρήση της πρό
σκλησης που τους είχαν απευθύνει οι Καταριανοί. 
Τι έχει η ατζέντα της επίσκεψης; Το Παγκόσμιο Κύ
πελλο Ποδοσφαίρου του 2020! Οι Καταριανοί άρχι
σαν ήδη να μοιράζουν συμβόλαια και η κυβέρνηση 

Παπανδρέου θα ήθελε -  
για ευνόητους λόγους -  

να προωθήσει τη 
συμμετοχή ελλη
νικών εταιρειών.

0 Θόδωρος Πά
γκαλος... εμίρης 

του Κατάρ, όπως 
τον φαντάστηκε 

το τμήμα γραφη
μάτων των 

«ΝΕΩΝ»

Αοτακόβ και πάλι
ΣΕ ΕΝΑ ΔΕΥΤΕΡΟ επίπεδο, φαίνεται πως συζητείται 
ξανά και ο Αστακός (Αιτωλοακαρνανίας). Ωστόσο, η 
ελληνική πλευρά επιδεικνύει φειδώ και προσοχή με
τά την αρνητική κατάληξη που είχε το θέμα το φθι
νόπωρο του 2010. Τίποτε δεν είναι προς το παρόν α
νακοινώσιμο. Σύμφωνα με τις υπάρχουσες ενδεί
ξεις, επιχειρείται μια δεύτερη προσέγγιση της πολυ
συζητημένης ενεργειακής επένδυσης.

ΚΑΙ ΤΟ ΜΝΗΜΟΝΙΟ επενδύσεων 5 δισ. δολαρίων 
που υπεγράφη στη Νέα Υόρκη; Αυτό είναι αρμοδιό
τητας του υπουργού Επικράτειας Χάρη Παμποόκη 
που θα πάει χωριστά στο Κατάρ για να παρακολου
θήσει την εξέλιξή του. Το πρόγραμμα ταξιδίων Πα- 
μπούκη περιλαμβάνει την τρέχουσα εβδομάδα μια ε
πίσκεψη στο Παρίσι. Ο υπουργός Επικράτειας θα έ
χει εκεί συναντήσεις με εκπροσώπους μεγάλων γαλ
λικών εταιρειών, εις άγραν -  πάλι -  επενδύσεων.
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Του Δημήτρτι Χαντζόηουλου

Η επιστροφή του ασώτου
Η ΟΛΙΚΗ ΕΠΑΝΑΦΟΡΑ Αρη 
Σπηλιωτόπουλου, αλλά και 
όλης της ομάδας του υπουρ
γείου Παιδείας επί διακυβέρ
νησης Καραμανλή είναι μια α
πό τις μείζονες θεματικές του 
Σαμαρικού «ανασχηματι
σμού». Προέκυψε σταδιακά. 
Προηγήθηκε ένα ραντεβού - 
που δεν ανακοινώθηκε -  του 
Αρη με τον Κωνσταντίνο Αρ- 
βανιτόπουλο στο ξενοδοχείο 
«Χίλτον» το οποίο καθάρισε το 
τοπίο. Και ακολούθησε μια συ
νάντηση του ίδιου του Αντώ- 
νη Σαμαρά -  που ανακοινώ
θηκε -  με τον Σπηλιωτόπουλο, 
ο οποίος δήλωσε τη διάθεσή 
του «να βοηθήσει».

Η «ΠΑΛΙΝΟΡΘΩΣΗ» του επι
τελείου του Παιδείας εκφράζε
ται με την πλαισίωση του Αρη 
από τους Σπόρο Ταλιαδοόρο 
και Θανάση Κυριαζή. Ο πρώ
τος ήταν υφυπουργός κι ο δεΰ-

Στη Λεωφόρο 
Συγγρού 340 

όλα είναι έτοι
μα να υπο

δεχθούν το 
νέο πο

λυάριθμο 
επιτε

λείο της 
Ν.Δ.

τερος γενικός γραμματέας -  επί 
πενταετία -  του Παιδείας στις 
κυβερνήσεις της Ν.Δ. Η εκτίμη
ση της Ρηγίλλης είναι ότι το ε
πόμενο μέτωπο μετά την οικο
νομία είναι η Παιδεία «άρα θέ
λουμε ανθρώπους που να ξέ
ρουν τα θέματα». Ως υπουργός 
το εννιάμηνο του 2009, ο Σπη- 
λιωτόπουλος είχε κάνει επίθε
ση συναίνεσης στην τότε αρμό
δια του ΠΑΣΟΚ Αννα Διαμα- 
ντοπούλου. Να δούμε πώς θα 
λειτουργήσει το σχήμα τώρα 
που αντεστράφη.

«Σοφιστικέ
τραμπουκισμόβ»
ΔΕΝ ΕΙΝΑΙ ΑΡΝΗΤΙΚΑ τα πρώ
τα κατ' ιδίαν κυβερνητικά σχό
λια για την τοποθέτηση του δη
μοσιογράφου Γιάννη Μιχελά- 
κη στη θέση του εκπροσώπου 
της Ρηγίλλης. Του πιστώνεται -  
αν μπορώ να πω έτσι -  ένας

«σοφιστικέ δεξιός τραμπουκι- 
σμός», καθώς και το πλεονέ
κτημα πως είναι νέο πρόσωπο 
στην πολιτική, σε αντίθεση με 
τον Πόνο Παναγιωτόπουλο 
που είχε αποσκευές από την 
προ 2009 εποχή. Αντίστοιχα, γί
νεται ευκολότερος στόχος ο 
Γιώργος Πεταλωτής που, η α
λήθεια είναι, έχει αναλάβει την 
εκπροσώπηση σε μια περίοδο 
μεγάλης φθοράς για την κυβέρ
νηση, ελέω Μνημονίου.

Μια συνάντηση 
μόνο
ΟΙ ΣΥΝΕΡΓΑΤΕΣ του Γιάννη 
Πλακιωτάκη μού τηλεφω
νούν από Κρήτη για να μου 
πουν ότι ο Γιώργος Γιακου- 
μάκης «δεν προσχώρησε στην 
Ντάρα. Μια συνάντηση έκανε 
μαζί της ενόψει του αγώνα ε
πανεκλογής του στο Επιμελη
τήριο Ρεθύμνου».

στα
σκαλοπάτκ
ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΙΣΜΟΣστα γε
νικά επιτελεία του ΠΑΣΟΚ για 
τη δικογραφία σχετικά με τα 
swaps του 2001 που βρέθηκε 
ως έκθετο στα σκαλοπάτια της 
Βουλής με αποστολέα την Ει
σαγγελία. Η γκρίνια αφορά 
τον Χάρη Καστανίδη που, ως 
υπουργός Δικαιοσύνης, λέγε
ται, «δεν μπορεί να ελέγξει τί
ποτε και δεν αντέδρασε στην 
πύκνωση επαφών του εισαγ
γελέα του Αρείου Πάγου Ιω
άννη Τέντε με τον Γεώργιο 
Σανίδά». Σε ένα δεύτερο επί
πεδο, διαπιστώνεται στωικά 
ότι δημιουργείται εμπλοκή σε 
μια πιθανή σύσταση Εξεταστι
κής για την Οικονομία. Θεω
ρείται ότι «η Ν.Δ. δεν θα κινη
θεί άμεσα, συλλέγοντας υπο
γραφές για να κινήσει η ίδια το 
θέμα των swaps στη Βουλή, 
αλλά θα θέλει να κρατήσει σε 
πολιτική ομηρεία το ΠΑΣΟΚ. 
Μόλις κουνήσουμε εμείς για 
Εξεταστική για την Οικονομία, 
ο Σαμαράς θα βάλει αμέσως 
θέμα swajK.J^i0i£jmg£a- 
κούβΐτόνκυρ Κώστα ποίΐ^αΐι^ 
ίβει στα κεραμίδια...». \

Ο «ΚΥΡ ΚΩΣΤΑΣ» -  σε περί
πτωση που δεν καταλάβατε - 
είναι ο Κώστας Σημίτης, πρω
θυπουργός την περίοδο εκεί
νη. Ο Σημίτης αναχωρεί, πά
ντως, σήμερα για Βρυξέλλες 
για να συμμετάσχει σε μια ι 
νηση επιφανών ευρωπτησ'τών.

φρουροί
ΚΡΑΤΗΣΕ ακριβώς μισό λε
πτό αλλά έχει το ενδιαφέρον 
της. Ο λόγος για την ορκωμο
σία εκείνων που αντικαθι
στούν στη Βουλή τους εκλε- 
γέντες δημάρχους ή περιφε
ρειάρχες. Εχουμε και λέμε: 
Ευαγγελία Κουρουπάκη 
στη θέση του δημάρχου πλέ
ον Χανίων Μανώλη Σκουλά- 
κη. Μαρία Κυριακοπουλου 
στη θέση του περιφερειάρχη 
Δυτικής Ελλάδος Απόστολου 
Κατσιφάρα. Γιάννης Μιχε- 
λογιαννάκης στη θέση του 
περιφερειάρχη Κρήτης Σταύ
ρου Αρναουτάκη. Και Γιώρ
γος Κασάρας στη θέση του 
δημάρχου Ρόδου Στάθη Κου- 
σουρνά.

ιηίΙαοροΜΙΙΙιοβ @ dolnet.gr



Ετηκαιροχητα ΤΑ Ν ΕΑ/Τρίτη 11 Ιανουάριου 2011 7

Η Εξεταστική ψάχνει ακόμα 
αποδείξεις και ονόματα
Κυβερνητική σύσκεψη υπό τον Γ Παπανδρέου για τη Siemens

Τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για να διαπιστωθούν ενδεχόμενες ποινικές ευθύνες 
πολιτικών προσώπων που εμπλέκονται στο σκάνδαλο της θίβιηβηε θα εισηγείται, σύμφωνα 
με πληροφορίες, το πόρισμα της Εξεταστικής Επιτροπής που διερευνά την υπόθεση.

■síeMENa/o οοχολά της»Προς τον Πρώ ^ της '«Πότη »tpecwnon της 
κ. Ιωβή» Βαλυρβκπ 13 ΔεκεμβΡ10“ Οι δύο πρώην υπουργοί του ΠΑΣΟΚ με επιστολές τους 

στον πρόεδρο της Εξεταστικής Επιτροπής της Βουλής, 
που διερευνά την υπόθεση της Βίβπτβηε, επιχειρούν 

να βγουν από το κάδρο

«ΤΑ ΝΕΑ» αποκαλύπτουν σήμερα την επιστολή 
που έστειλε ο κ. Τσοχατζόπουλος, ο οποίος δηλώνει 

ότι «ουδέποτε υπέγραψα οιαδήποτε σύμβαση 
με την εταιρεία είΘίτίΘηβ», ενώ 

ο Γιάννος Παπαντωνίου προειδοποιεί ουσιαστικά 
ότι εάν κατηγορηθεί, θα χρησιμοποιήσει 

| όποια μέσα έχει στη διάθεσή του
• Κ

Κύρ>ι Πρόεδρ*.

γκ> ιην " * ^ ^ 7 αϊτό 6Α«ί τις 6>"Λ ϊ™*ιυηλικά εισοδήματα ο1L μου μ ι -ον Χ Ρ **I  καλά εσε'ς γνωρίζι
"  «ην Wato
ονοτήματος αοφάλι;^ , 
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,«> Μ. » 1—1« μ°“'

,) On τα τιττττιτα °¡3^S53U **·**
0« υπ^θαμίζαι6TI.«TO
φτάστηκα στοιχεία της υπουργικής μο
Τρέχοντος κα. τα επκ.ημαΐνοντος·
S Z S S S S :  uTrtYP̂a σΰμΡ0σΠ
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Μεημή,

Γιαννος ΠαπαντωνίουΑκης Τσοχατζόπουλος Επιστολές κατά φημολογιών

ΡΕΠ Ο ΡΤΑΖ: Βούλα ΚεχαγιάΩ στόσο το φάντασμα ταυ Βατοπεδίου κυνηγά την κυβέρνηση αφού φαίνεται πως και στην υπόθεση της δίεητεηβ έπειτα από τις έρευνες δύο ετών δεν έχουν προκύψει τρανταχτά στοιχεία για πολιτικά πρόσωπα, κάτι που, όπως παραδέχονται κυβερνητικές πηγές, θα ήταν εξοργιστικό για την κοινωνία. Οπως και στο σκάνδαλο του Βατοπεδίου, όλα δείχνουν πως θα ολοκληρωθεί ακόμη μία Εξεταστική Επιτροπή που διερευνά σκανδαλώδη κατασπατάληση δημοσίου χρήματος χωρίς να καταλήξει σε ουσιαστικά αποτελέσματα.Το ζήτημα της δίεπιεηβ απασχόλησε χθες το απόγευμα κυβερνητική σύσκεψη που πραγμα
ΤΙ Δ ΕΙΧΝ ΕΙ Τ Ο  ΠΟΡΙΣΜ Α
Σύμφωνα με πληροφορίες δεν προκύπτουν 
τρανταχτά στοιχεία για πο ιν ικές ευθύνες πο
λιτικών προσώπων

τοποιήθηκε στη Βουλή υπό τον Πρωθυπουργό Γ. Παπανδρέου. Κύριο αντικείμενο της συνάντησης ήταν ο τρόπος με τον οποίο θα χειριστεί η κυβέρνηση την υπόθεση, δεδομένου ότι στην κοινή γνώμη εξακολουθεί να κυριαρχεί η αίσθηση της ατιμωρησίας πολιτικών προσώπων. Στη σύσκεψη συμμετείχαν οι υπουργοί κ.κ. Καστανίδης, Ραγκούσης, Παπακωνσταντίνου, καθώς και οι συνεργάτες του Πρωθυπουργού Ν. Αθανασάκης και Ρ. Βάρτζελη και σύμφωνα με πληροφορίες αναπτύχθηκε προβληματισμός αφού, όπως τονίστηκε, με βάση τα στοιχεία που έχουν συλλέ- ξει οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ που μετέχουν στην Εξεταστική Επιτροπή δεν προκύπτουν τρανταχτά στοιχεία για ποινικές ευθύνες πολιτικών προσώπων. Από την άλλη όμως διαπιστώθηκε ότι μετά την τροπή που πήρε η υπόθεση του Βατοπεδίου που «παραλίγο να αποδειχθεί φούσκα», απαιτείται πλέον να καταλήξει σε ουσιαστικά συμπεράσματα η Εξεταστική για τη δΐεηιεηβ.

Η Επιτροπή έχει χρονική προθεσμία για να εκ- δώσει το πόρισμά της ή τα πορίσματά της το αργότερο έως τις 20 Ιανουάριου. Σύμφωνα με ασφαλείς πληροφορίες διενεργούνται παρασκηνιακές διεργασίες προκειμένου τα δύο μεγάλα κόμματα (ΠΑΣΟΚ και Ν.Δ.) να καταλήξουν σε ένα κοινό πόρισμα το οποίο πιθανότατα θα ζητεί τη διε- ρεύνηση ποινικών ευθυνών για στελέχη και των δύο κομμάτων. Οι πληροφορίες συγκλίνουν στο ότι το ένα σενάριο θέλει τους βουλευτές των δύο μεγάλων κομμάτων και τους δικηγόρους τους να αναζητούν φόρμουλα ώστε να προτείνεται η παραπομπή του θέματος σε προκαταρκτική εξέταση χωρίς όμως να αναφέρονται ονόματα, ενώ το δεύτερο σενάριο θέλει και την αποτύπωση ονομάτων πολιτικών προσώπων στο πόρισμα, χωρίς ωστόσο να προσδιορίζονται οι ευθύνες τους σε ποινικά αδικήματα.Η Εξεταστική Επιτροπή έχει στη διάθεσή της και το πόρισμα των ορκωτών λογιστών που διε- νήργησαν ελέγχους στο πόθεν έσχες δέκα πολιτικών προσώπων (ανάμεσά τους οι Χρ. Βερελής, Γ. Παπαντωνίου, Μ. Λιάπης, Γ. Αλογοσκούφης, Γ. Βουλγαράκης) και σύμφωνα με ασφαλείς πληροφορίες σε αυτό διαπιστώνεται ότι κάποιες δηλώσεις είναι «ανειλικρινείς» αφού από την έρευνα και το άνοιγμα τραπεζικών λογαριασμών διαπιστώθηκε ότι το ύψος των δηλωμένων καταθέσεων είναι αναντίστοιχο με το ύψος των πραγματικών καταθέσεων των πολιτικών προσώπων.
Τα περιουσιακά στοιχείαΠάντως, εντύπωση προκαλεί το γεγονός ότι ο βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ Δημήτρης Παπαδημούλης που συμμετέχει στην Εξεταστική για τη δίεητεηβ κατήγγειλε πως από τον έλεγχο των περιουσιακών στοιχείων πολιτικών προσώπων που υπήρξαν ως υπουργοί και υφυπουργοί διαχειριστές συμβάσεων με τον γερμανικό κολοσσό εξαιρέθηκε ο κ. Ακης Τσοχατζόπουλος, την ώρα που για τους υπόλοιπους ζητήθηκε έλεγχος ήδη από τον περασμένο Ιούνιο. Ο βουλευτής αποκαλύπτει πως με δική του παρέμβαση μόλις τον Δεκέμβριο ο πρόεδρος της Εξεταστικής Σήφης Βαλυράκης ζήτησε από την Επιτροπή Ελέγχου της Βουλής να γίνει

έλεγχος και των στοιχείων του κ. Τσοχατζόπουλου, ωστόσο σε λίγες ημέρες θα ολοκληρωθεί η προθεσμία για το πόρισμα, επομένως εκ των πραγμάτων δεν θα υπάρξει κάποιο αποτέλεσμα στη συγκεκριμένη έρευνα.«ΤΑ ΝΕΑ» αποκαλύπτουν σήμερα την επιστολή που έστειλε ο πρώην υπουργός του ΠΑΣΟΚ κ. Τσοχατζόπουλος προς τον Σήφη Βαλυράκη μετά την απόφαση να διενεργηθεί έλεγχος στα περιουσιακά του στοιχεία, όπως επίσης και άλλη επιστολή που έστειλε ο επίσης πρώην υπουργός του ΠΑΣΟΚ Γιάννος Παπαντωνίου στις 22 Δεκεμβρίου προειδοποιώντας ουσιαστικά ότι εάν «κατηγορηθεί» θα χρησιμοποιήσει όποια μέσα έχει στη διάθεσή του.
Ελεγχος από το ΣΔΟΕΑπό την επιστολή του Ακη Τσοχατζόπουλου επιβεβαιώνεται ότι πράγματι και το ΣΔΟΕ δι- ενήργησε προσφάτως έλεγχο στα οικονομικά και περιουσιακά στοιχεία της οικογένειας Τσοχατζόπουλου, ενώ ο πρώην υπουργός δηλώνει ότι «ουδέποτε υπέγραψα οιαδήποτε σύμβαση με την εταιρεία δϊεητεηβ». Ενδιαφέρον παρουσιάζει και η επιστολή του Γιάννου Παπαντωνίου προς τον πρόεδρο της Εξεταστικής, αφού ο πρώην υπουργός με βάση πληροφορίες ότι θα ταυ αποδοθούν πολιτικές ευθύνες για την ανάθεση του συστήματος ασφάλειας των Ολυμπιακών Αγώνων (041) από την ηγεσία του υπουργείου Εθνικής Αμυνας επισημαίνει ότι: α. Η απόφαση ανάθεσης ελήφθη ομόφωνα από το ΚΥΣΕΑ με προσωπική συμμετοχή ίου πρωθυπουργού Κωνσταντίνου Σημίτη, ενώ μέλος του ΚΥΣΕΑ ήταν και ο υπουργός Δημόσιας Τάξης Μιχάλης Χρυσοχοΐδης ο οποίος ήταν παρών στη συγκεκριμένη συνεδρίαση, β. Οτι ενδεχόμενη ανάμειξή του θα ήταν σκανδαλώδης και μάλιστα «σε μία τέτοια περίπτωση, θα απαντήσω με κάθε μέσο που βρίσκεται στη διάθεσή μου».Στο μεταξύ, όπως έγινε γνωστό από τους ελέγχους του πόθεν έσχες πολιτικών προσώπων, η έρευνα του ΣΔΟΕ επικεντρώνεται στις δηλώσεις περιουσιακών και οικονομικών στοιχείων των Α. Τσοχατζόπουλου, Τ. Μαντέλη και Γ. Βουλγαράκη από κοινού με τη σύζυγό του Κ. Πελέκη.

SiemensόπωδΒατοπέδι;
Ο ΟΡΑΤΟΣ κίνδυνος να 
επαναληφθεί και με το 
σκάνδαλο της βίθητσηε το 
φιάσκο των παραπομπών 
για το σκάνδαλο της Μονής 
Βατοπεδίου οφείλει να κά
νει την κυβέρνηση ιδιαίτε
ρα προσεκτική στο πώς θα 
χειριστεί το θέμα του πορί
σματος για την υπόθεση. Εί
ναι πολύ καλύτερα να δη
λώσει δημόσια ότι δυστυ
χώς η Εξεταστική Επιτροπή 

παγιδεύ
τηκε στις 
δαιδαλώ- 
δ ε ις  δ ια
δρομές 
του μαύ
ρου χρή- 

Γιώργου Χρ. Ματος και
Παπαχρήστου ε̂ν κατά- 
θρβρθοΙιπβιοβ φ ερ ε  να 
@μοΐηθτ.ρΓ βρει άκρη, 

παρά να 
παραηέμψει πολιτικά πρό
σωπα μόνο και μόνο για να 
κάνει παραπομπές και να 
αυτοδικαιωθεί για μια υπό
θεση που ταλανίζει τον δη
μόσιο βίο της χώρας εδώ 
και χρόνια. Οχι γιατί, όπως 
αποδείχθηκε και στο σκάν
δαλο της Μονής Βατοπεδί
ου, οι α ίολες κατηγορίες 
για ξέπλυμα μαύρου χρήμα
τος δεν έπεισαν ούτε τους 
βουλευτές της πλειοψηφί- 
ας -  πόσω μάλλον δεν στέ
κονταν οε κανένα δικαστή-

Του

ριο της χώρας.
Αλλά γιατί η πολιτική ζωή 
της χώρας έχει ανάγκη από 
αξιοπιστία. Και μόνο η πα
ραδοχή της αδυναμίας ή 
του λάθους στη διερεύνη- 
ση του σκανδάλου θα μπο
ρούσε να συμβάλει προς 
αυτήν την κατεύθυνση. Αλ
λιώς, αν υπάρξουν παρα
πομπές με βάση το αρχικό 
πλάνο «πέντε από εδώ και 
πέντε από εκεί» για ισορρο
πία, όταν θα φθάσει η ώρα 
των ψηφοφοριών και αρκε
τοί εκ των παραπεμηομέ- 
νων απαλλαγούν, αυτό που 
θα συμβεί θα είναι να πιστέ
ψει ο κόσμος ότι «πάλι πλα
κάκια τα έκαναν».
Και κάτι ακόμη, μια και κατά 
τα φαινόμενα επέρχονται 
και άλλες Εξεταστικές: ας 
είναι καλύτερα προετοιμα
σμένες, και επιπλέον η στε- 
λέχωσή τους να γίνεται με 
βάση την ικανότητα των 
βουλευτών να βρουν την 
αλήθεια και όχι γιατί πρέ
πει με κάτι να ασχολούνται 
ορισμένοι εξ αυτών...
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■  Προσπάθεια 
αποπροσανατολισμού είχε 
χαρακτηρίσει ο πρώην 
πρωθυπουργός Κώστας 
Σημίτης τη σχετική 
ειδησεογραφία για 
δημιουργική λογιστική 
από την κυβέρνησή του 
ώστε η χώρα να μπει στο 
ευρώ. Ο Κώστας Σημίτης 
δήλωσε χαρακτηριστικά 
ότι οι ενέργειες των 
κυβερνήσεών του ήταν 
απολύτως νόμιμες. Στη 
φωτογραφία αρχείου ο 
πρώην πρωθυπουργός με 
το πρώτο χαρτονόμισμα 
ευρώ που τύπωσε το 
Εθνικό Νομισματοκοπείο 
το 2001

Το αυστριακό πυροτέχνημα 
έφτασε στη Βουλή
Προβληματισμός από «πρωτοβουλία» του εισαγγελέα του Αρείου Πάγου

Προβληματισμό στην κυβέρνηση προκάλεσε η «πρωτοβουλία» του εισαγγελέα του Αρείου 
Πάγου Ιωάννη Τέντε να διαβιβάσει στη Βουλή μηνυτήρια αναφορά αυστριακού οικονομολόγου 
που αφορά την είσοδο της Ελλάδας στη ζώνη του ευρώ Στη μηνυτήρια αναφορά του, που έχει κατατεθεί στις αυστριακές αρχές περίπου προ διμήνου, ο αυστριακής υπηκοότητας οικονομολόγος Φαγιάντ Μουλά Καλί αποδίδει στον τραπεζικό όμιλο Goldman Sachs το αδίκημα της παρακίνησης σε παραποίη- ση ισολογισμού και την έκθεση σε κίνδυνο της ευρωζώνης κατά τη διετία 2000 - 2001 αναφορικά με τις συμβάσεις για τα λεγάμενα swaps, μέσω των οποίων η κυβέρνηση Σημίτη φέρεται το διάστημα που προανα- φέρθηκε, να απέκρυψε μέρος του δημόσιου χρέους της Ελλάδας ώστε να είναι συμβατή η ένταξη της χώρας στην ευρωζώνη.

Το χρονικόΗ μήνυση του αυστριακού οικονομολόγου διαβιβάστηκε από τις αυστριακές αρχές στις ελληνικές δικαστικές υπηρεσίας και με τη σειρά του το Πρωτοδικείο Αθηνών ανέθεσε τη διενέργεια προκαταρκτικής έρευνας στην εισαγγελέα πρωτοδικών Πόπη Παπανδρέου, η οποία με τη σειρά της και με βάση και δημοσιεύματα που εμπεριέχονται στη δικογραφία, στα οποία αναφέρεται ότι στην υπόθεση εμπλέκονται μέλη των κυβερνήσεων του κ. Σημίτη στη διετία 2000-2001, διαβίβασε τη δικογραφία στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου Ιωάννη Τέντε. Κατά πληροφορίες, ο κ. Τέντες ζήτησε από αντεισαγγελέα του Αρείου Πάγου (πρόκειται για τον Αθ. Κατσιρώδη) να εξετάσει εάν η υπόθεση πρέπει να διαβιβαστεί στη Βουλή, λόγω των αναφορών για εμπλοκή πολιτικών προσώπων. Ο αντιεισαγγελέας που μελέτησε τα στοιχεία που είχε συλλέξει η κ. Παπανδρέου, φέρεται να συναίνεσε στην πρόταση του κ. Τέντε, να σταλεί η δικογραφία στη Βουλή προκειμένου να διερευνηθεί η εμπλοκή πολιτικών προσώπων. Η εξέλιξη της διαδικασίας θα εξαρτηθεί από την Ολομέλεια της Βουλής, η οποία θα κληθεί να αποφασίσει αν θα ενεργοποιηθεί ή όχι ο νόμος περί ευθύνης υπουργών εις βάρος των φερομένων ως εμπλεκομένων προσώπων.

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: Γιώργος Χρ. 
Πατιαχρήσχος - Σίλα Αλεξίου

Ο αυστριακός οικονομολόγος Φαγιάντ Μουλά Καλί επιχείρησε να εμπλέξει τον Κώστα Σημίτη και στελέχη των κυβερνήσεών του για «δημιουργική» λογιστική ώστε να αποκρυβεί η πραγματική εικόνα του δημοσίου χρέους και η χώρα να ενταχθεί στην ευρωζώνη.Αν και θεωρείται ότι ακόμη στην περίπτωση που εντοπιστούν «ευθύνες» τόσο του κ. Σημίτη όσο και μελών των κυβερνήσεών του τα «αδικήματα» έχουν παραγραφεί, εντούτοις η κυβέρνηση θεωρεί ότι η χθεσινή εξέλιξη δεν κάνει τίποτε περισσότερο από το να τροφοδοτεί το οπλοστάσιο όσων, διεθνώς, ισχυρίζονται ότι κακώς η Ελλάδα εντάχθηκε στο ευρώ. Υποστηρίζεται μάλιστα ότι ήταν τουλάχιστον άτοπο από μέρους της ηγεσίας της Δικαιοσύνης να αποσταλεί η δικογρα-
Ο ΙΩΑΝΝΗΣ Τ Ε Ν Τ Ε Σ
Εστειλε στη Βουλή μηνυτήρια αναφορά 
αυστριακού οικονομολόγου για 
την είσοδο της Ελλάδας στο ευρώ

φία στη Βουλή, αντί να τεθεί στο αρχείο ως άνευ αντικειμένου.Είναι ενδεικτικό ότι αμέσως μετά τη δημοσιοποίηση της είδησης περί αποστολής του φακέλου στη Βουλή προκειμένου να διερευνηθεί η πιθανή ανάμειξη πολιτικών προσώπων στην υπόθεση, και φυσικά του πρώην πρωθυπουργού κ. Σημίτη όπως και του πρώην υπουργού Εθν. Οικονομίας Γιάννου Παπαντωνίου, αρμόδια κυβερνητική πηγή, η οποία ωστόσο ζήτησε να μην κατονομαστεί, δήλωσε με κατηγορηματικότητα ότι «οι ενέργειες της κυβέρνησης Σημίτη ήταν απολύτως νόμιμες και δεν υφίσταται η παραμικρή ευθύνη για τον κ. Σημίτη και

■  0 εισαγγελέας του Αρείου Πάγου 
•Ιωάννης Τέντες. Η κυβέρνηση θεωρεί 
«άτοπο από την ηγεσ ία  της 
Δ ικα ιοσύνης να σταλεί στη Βουλή η 
δ ικογραφ ία  γ ια  την είσοδο της 
Ελλάδας στο ευρώ, αντί να τεθεί στο 
αρχείο ως άνευ αντικειμένου»τα στελέχη των κυβερνήσεών του».Από την πλευρά του ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Γιώργος Πεταλωτής, ερωτηθείς για τη στάση που θα κρατήσει η κυβέρνηση σχετικά με την εξέλιξη που έχει η υπόθεση της μηνυτήριας αναφοράς του αυστριακού οικονομολόγου, δήλωσε ότι «το όλα στο φως ισχύει» σε κάθε περίπτωση.Υπενθυμίζεται ότι προ δεκαπενθήμερου, σε ανάλογη διάψευση είχε προβεί και ο κ. Σημίτης αποδίδοντας τη σχετική ειδησεο- γραφία σε προσπάθεια αποπροσανατολισμού και δηλώνοντας ότι οι ενέργειες των κυβερνήσεών τουΤιριν από την ένταξη της χώρας στη ζώνη του ευρώ ήταν απολύτως νόμιμες.

Μειώθηκε 
το έλλειμμα του 
προϋπολογισμού 
αλλά και τα έσοδα
ΡΕΠΟΡΤΑΖ:
Ειρήνη Χρυσολωρά

ΤΟ ΕΛΛΗΝΙΚΟ Δημόσιο προχωρεί σήμερα σε δημοπρασία εξάμηνων εντόκων γραμματίων, δοκιμάζοντας τις δυνάμεις του σε μια αγορά που έχει δείξει το τελευταίο διάστημα άγριες διαθέσεις, εκτινάσσοντας στα ύψη τα επιτόκια δανεισμού των χωρών της ευρωπαϊκής περιφέρειας. Συγκεκριμένα, θα αναζητήσει αγοραστές για έντοκα γραμμάτια αξίας 1,5 δισ. ευρώ. Στην προηγούμενη ανάλογη έκδοση του Νοεμβρίου, το επιτόκιο που εξασφάλισε ήταν 4,82%, ενώ τώρα οι εκτιμήσεις της αγοράς αναφέρουν ότι σίγουρα θα είναι υψηλότερο, στην περιοχή του 5%.Παρότι ακριβός ο δανεισμός αυτός, το ελληνικό Δημόσιο δεν έχει άλλη επιλογή καθώς η συμφωνία με την τρόικα προβλέπει ότι για τα έντοκα γραμμάτια το Δημόσιο πρέπει να καταφεύγει στη χρηματοδότηση από τις αγορές. Μάλιστα, την ερχόμενη Τρίτη 18 Ιανουάριου θα προχωρήσει και σε άλλη δημοπρασία για τρίμηνα έντοκα γραμμάτια. Σημειώνεται πως το επιτόκιο δανεισμού από την τρόικα, για πολύ πιο μακροπρόθεσμους τίτλους, είναι 5,2%.
Οι πιέσειςΗ πίεση των αγορών οφείλεται στην αναποφασιστικότητα της Ευρώπης ως προς τη δημιουργία αποτελεσματικού μηχανισμού στήριξης της ευρωζώνης, αλλά και -  πιθανότατα -  στην επικείμενη νέα υποβάθμιση της πιστο- ληπτικής ικανότητας της χώρας από τους οίκους αξιολόγησης Fitch και Moody's. Οι αποφάσεις που αναμένεται να ληφθούν το προσεχές διάστημα σε ευρωπαϊκό επίπεδο, αναμένεται να επηρεάσουν ίσως περισσότερο από οτιδήποτε άλλο την πορεία του ελληνικού προβλήματος.Πάντως, τα νέα χθες ήταν ευχάριστα στο μέτωπο του προϋπολογισμού καθώς τα προσωρινά στοιχεία που δόθηκαν στη δημοσιότητα κατέδειξαν ότι το έλλειμμα μειώθηκε περισσότερο από ό,τι προβλεπόταν στα μέσα Νοεμβρίου, στην εισηγητική έκθεση του φετινού προϋπολογισμού. Συγκεκριμένα, ήταν κατά 1 δισ. ευρώ χαμηλότερο και διαμορφώθηκε στα 19,6 δισ. ευρώ, έναντι πρόβλεψης για 20,6 δισ. ευρώ και έναντι περυσινού ελλείμματος 30,8 δισ. ευρώ, σημειώνοντας μείωση κατά 36,5%. Πρόκειται για το έλλειμμα του κρατικού προϋπολογισμού και όχι της γενικής κυβέρνησης, που περιλαμβάνει επίσης τις ΔΕΚΟ, τους OTA, τα ΝΠΔΔ κ.ά., αλλά και το τελευταίο αναμένεται να κλείσει εντός στόχων αν όχι καλύτερα (από το 9,4% του ΑΕΠ). Η καλύτερη από την προβλεπόμενη πορεία του προϋπολογισμού οφείλεται κυρίως στις δαπάνες που μειώθηκαν εντυπωσιακά. Αντίθετα, στα έσοδα σημειώθηκε υστέρηση 251 δισ. ευρώ, παρά την περαίωση. Πάντως, το υπουργείο Οικονομικών επισημαίνει ότι τους τελευταίους 5 μήνες κινήθηκαν ικανοποιητικά τα έσοδα από τον ΦΠΑ και συνολικά αυξήθηκαν κατά 4,8%, παρά τη μείωση της ζήτησης λόγω ύφεσης.


